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Teknik- og Miljøudvalget 
 
 
 
Den 14. september 2023 orienterede en borger Indre By Lokaludvalg 
om forholdene i Amaliegade og på Sankt Annæ Plads, efter at 
Toldbodgade er blevet ensrettet. Hun bor i Amaliegade. 
 
Hun oplyste, at ensretningen har gjort det vanskeligere for beboerne i 
kvarteret at finde en parkeringsplads og at den har skabt trafikkaos på 
Sankt Annæ Plads, bl.a. fordi turistbusser og Hop on/Hop off-busser nu 
kører ad Sankt Anne Plads til Bredgade. Det giver støj- og 
luftforurening, og de store køretøjer presser cyklisterne op på fortovet. 
 
Det harmonerer ikke med, at Sankt Annæ Plads skulle være en grøn oase 
for bløde trafikanter. Der er bl.a. en legeplads på pladsen.  
 
På den baggrund har lokaludvalget bedt mig foreslå jer, 

- at ensretningen af Toldbodgade evalueres. Lokaludvalget 
bidrager gerne til evalueringen. 

- at Sankt Annæ Plads evalueres bl.a. i lyset af den oprindelige 
vision for pladsen og i lyset af beslutningen om, at ensretningen 
af Toldbodgade skal være permanent. Lokaludvalget bidrager 
gerne til evalueringen. 
 

Lokaludvalget har desuden bedt mig foreslå jer 
- at undersøge, om lyssignalerne i kvarteret er indstillet rigtigt i 

forhold til at få afviklet biltrafikken hensigtsmæssigt, ikke mindst 
på Sankt Annæ Plads og i Bredgade 

- at undersøge, om Sankt Annæ Plads kan få status som 
cykelgade, sådan som Vestergade har. 

- at undersøge muligheden for, at beboerne i kvarteret kan 
parkere med beboerlicens i parkeringsanlægget under 
Kvæsthusmolen, sådan som man fx. kan i parkeringsanlægget 
under Israels Plads.  

 
 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
Indre By Lokaludvalg 


